

السيرة الذاتية



– الاسم: أ.د. فاطمة عبد مالح

– الدرجة العلمية: أستاذ

– التخصص: تربية رياضية / علم التدريب-مبارزة

– تاريخ الميلاد: ١٩٧٠

– عنوان العمل: كلية التربية البدنية وعلوم الرياضة للبنات /جامعة بغداد

– البريد الإلكتروني: d_fatimaa@yahoo.com

– fatimaa@copew.uobaghdad.edu.iq

– موبايل /07717120790

أولاً : المؤهلات العلمية والتدرج الوظيفي:

- دكتوراه تربية رياضية جامعة البصرة في ١٨-٤-٢٠٠٢ وعنوان الأطروحة (تأثير منهاج تدريبي مقترح لتطوير المعرفة الخطئية ومستوى التصرف الخططي لبعض المهارات الهجومية في سلاح الشيش).

- مقرر لجنة الترقيات العلمية ومجلة دراسات وبحوث التربية الرياضية للفترة من ١٩٩٧ ولغاية ٢٠٠٢ في جامعة البصرة.

- مقرر الدراسات العليا في كلية التربية الرياضية للبنات جامعة بغداد للفترة من ٢٠٠٧ ولغاية ٢٠٠٩م.

- سكرتير تحرير مجلة الرياضة المعاصرة كلية التربية الرياضية للبنات جامعة بغداد للفترة من ٢٠١٠/١/٢١ لغاية ١٣-١٠-٢٠١١.

- مدير شعبة ضمان الجودة التربية الرياضية للبنات جامعة بغداد للفترة من ٢٠٠٩/١٢/٧ لغاية ١-٢-٢٠١١.

- رئيس قسم الألعاب الفردية التربية الرياضية للبنات جامعة بغداد من ١٣-١٠-٢٠١١ ولغاية ١٣-١٢-٢٠١٣.

ثانياً: الكتب المؤلفة:

١. علم التدريب الرياضي لطلبة المرحلة الرابعة ٢٠٠٨
٢. التدريب الرياضي لطلبة المرحلة الثانية ٢٠٠٩
٣. أسس رياضة المبارزة لطلبة المرحلة الثالثة ٢٠١٠
٤. أسس رياضة القوس والسهم ٢٠١٢
٥. التغذية والنشاط الرياضي (مكملات غذائية – أعشاب طبيعية-منشطات) ٢٠١٣
٦. أساسيات تدريب رياضة المبارزة ٢٠١٥.
٧. المنهجية الحديثة في التخطيط والتدريب بكرة القدم ٢٠١٧.
٨. الأعداد الرياضي للمبارز ٢٠١٧.
٩. المنهجية الحديثة في التخطيط والتدريب بكرة القدم طبعة ثانية منقحه ٢٠١٩.

ثالثاً: براءات الاختراع:

١. حاصلة على براءة اختراع جهاز لتطوير القوة الخاصة في رياضة المبارزة. لعام ٢٠١٥.
٢. حاصلة على براءة اختراع تصنيع جهاز لقياس التوافق وسرعة الاستجابة الحركية للرياضيين لعام ٢٠١٦
٣. حاصلة على براءة اختراع تصميم وتصنيع جهاز لقياس القدرة الحركية البصرية لحركة الطعن بسلاح الشيش ٢٠١٨.

رابعاً: التدريس الجامعي:-

١. علم التدريب الرياضي إلى طلبة الدراسات العليا (الماجستير + الدكتوراه) + الدراسات الأولية في جامعة البصرة وجامعة بغداد كلية التربية البدنية وعلوم الرياضة للبنات.
٢. مادة المبارزة مرحلة ثالثة في جامعة البصرة وجامعة بغداد كلية التربية الرياضية للبنات.
٣. سباحة مرحلة أولى جامعة البصرة كلية التربية الرياضية.
٤. حاسبات لطلبة الماجستير قسم الدراسات العليا كلية التربية الرياضية جامعة ديالى.
٥. مادة البحث العلمي المرحلة الثالثة في كلية التربية البدنية وعلوم الرياضة للبنات جامعة بغداد

خامساً: المؤتمرات والندوات العلمية الدولية والمحلية التي شارك فيها .

شاركت في المؤتمرات العلمية في أبحاث بلغ عددها (٥٦) بحث في خدمة المجتمع في الدول العربية والأجنبية منها (الفلين ، رومانيا ، ماليزيا ، الهند، روسيا ، اسبانيا ، بلغاريا ، تركيا، الصين ، أميركا، تايوان، مصر ، الكويت، ليبيا، تونس، الإمارات العربية المتحدة) فضلاً عن المؤتمرات المحلية في الجامعات العراقية.

سادساً: عضوية الهيئات العلمية المحلية والدولية .

١. عضو جمعية المخترعين العراقيين ٢٠١٩
٢. عضو المجلس الدولي لعلوم الرياضة -السويد ٢٠١٤
٣. عضو رابطة الاكاديميين العرب في لندن ٢٠١٥
٤. عضوة هيئة تحرير مجلة سويسس الدولية في السويد.
٥. عضو المجلس الدولي لجمعية العلوم الرياضية جمهورية مصر العربية ٢٦-١٠-٢٠١١.
٦. عضو لجنة تقييم الأبحاث المؤتمر العلمي المشترك الأول بالنشر الدولي جامعة حلوان ٣٠-٣١-٥/٢٠١٢.
٧. عضو لجنة تقييم الأبحاث التعلم الحركي المؤتمر الدولي - جامعة بابل - تربية رياضية ٢٥-٢٦-٤-٢٠١١.
٨. رئيس احد لجان تقييم الأبحاث العلمية في مؤتمر علوم التدريب والفلسفة المؤتمر الدولي الرابع جامعة البصرة كلية التربية الرياضية ٣-٤/١٢/٢٠١٣.
٩. عضو لجنة الدراسات العليا كلية التربية الرياضية للبنات جامعة بغداد ٢٠٠٥ ولغاية ٢٠٠٨.
١٠. عضو لجنة البحث والتطوير الاتحاد العراقي المركزي بالمبارزة ٢٠٠٤ ولغاية ٢٠٠٥.
١١. عضو لجنة تحديث المناهج والاعتماد الأكاديمي في الكلية.
١٢. سكرتير تحرير مجلة الرياضة المعاصرة، كلية التربية الرياضية للبنات جامعة بغداد من ٢٠٠٩ - ٢٠١١.
١٣. سكرتير تحرير مجلة أضواء الأمل، كلية التربية الرياضية للبنات جامعة بغداد ١-٦-٢٠١١.
١٤. سكرتير المؤتمر التخصصي الأول بالبحث العلمي جامعة بغداد كلية التربية الرياضية للبنات ٩-١٠/١/٢٠١٣.

سابعا : الأنشطة العلمية الأخرى .

١. مناقشة ٤٩ رسالة ماجستير و ٣٥ أطروحة دكتوراه في مختلف الجامعات العراقية.
٢. الإشراف العلمي على (٥٢) دراسة (ماجستير ودكتوراه) .
٣. نشرة (١٢٣) بحث لخدمة المجتمع والعلوم الرياضية ، في المجالات المحلية والعربية من ضمنها نشر أبحاث في مجلات عالمية الأول في مجلة العلوم الإنسانية جامعة فانوش الروسية ٢٠١٢ ص ١٢٤-١٣٩، والثاني في مجلة لطرائق التدريس في اسبانيا . والثالث في مجلة العلوم الرياضية السويد. ومجلة سويس السويدية
٤. حاصلة على شهادة جوة الاداء الجامعي نتيجة المشاركة في دورة تدريبية لجودة الأداء الجامعي -جامعة بغداد التعليم المستمر- ٢٠١٠
٥. المشاركة في دورة تدريبية منظومة القبول في الدراسات العليا جامعة بغداد - قسم الدراسات العليا ٢٠٠٧.
٦. حاصلة على شهادة مدقق داخلي معتمد لجودة الاداء الجامعي والاعتماد الأكاديمي. لعام ٢٠١٥
٧. المشاركة في دورة تحكيمية دولية بالمبارزة الاتحاد المركزي العراقي للمبارزة ٢٠١٠.
٨. المشاركة في دورة التخطيط الاستراتيجي التعليم المستمر وزارة التعليم العالي. بغداد ١٧-٢١/٦/٢٠١٢.
٩. المشاركة كمحاضرة في الدورة التدريبية لمدربي الكرة العابرة للجنة البار اولمبية ٢٦-٥-٢٠١٢.
١٠. المشاركة كمحاضرة في الدورة التدريبية التحكيمية لصقل مدربي ذوي الاحتياجات الخاصة ، اللجنة البار اولمبية العراقية ٢٤-٨-٢٠١٢.
١٢. حاصلة على كفاءة اللغة الانكليزية.
١٣. حاصلة على كفاءة الحاسوب. واستعمال كل برمجيات الاوفس ، فضلا عن البرامج الاحصائية (spss)

ثامنا كتب الشكر والتقدير :

١. حاصلة على الجائزة الثانية في المسابقة العلمية العربية للبحث العلمي في تونس. ٢٠١١
٢. حاصلة على درع الابداع للمخترعين العراقيين. ٢٠١٨
٣. حاصلة على ١٦١ كتاب شكر وتقدير من ضمنها ٢ من وزير التعليم العالي و ٨ من رئيس الجامعة .
٤. حاصلة على ٤٨ شهادة تقديرية من عمداء الكليات المحلية والعربية والأجنبية من ضمنها ١٠ أجنبية و ٩ عربية.

Curriculum Vitae

Name: Dr. Fatimah Abed Malih

Degree: Professor

Specialization: Physical Education / Training - Fencing

Date of Birth: 1970

Marital status: Married

Title of work: Department of Physical Education and Sports Science for Girls / University of Baghdad

E-mail: d_fatimaa@yahoo.com

fatimaa@copew.uobaghdad.edu.iq

Mobile Number / 009647717120790

First: Qualifications and career progression:

- PhD of Physical Education, Basrah University, 18-4-2002
- Thesis title (Effect of a proposed training curriculum to develop the planning's knowledge and the level of tactical action of some offensive skills in the foil. (fencing)
- Secretary Journal Editor of Contemporary Sports Department of Physical Education for Girls, University of Baghdad, for the period from 21/1/2010 to 13-10-2011.
- Director of the Quality Assurance in the Department of Physical Education for Girls, University of Baghdad, 7/12/2009 - 1-2-2011.
- Director of Individual Games, Department Physical Education for Girls, University of Baghdad, 13-10-2011 - 13-12-2013.

Second: Books composed:

- 1 - Science of sports training, fourth stage students.
- 2 - Sports training for second stage students 2009.
- 3 - The foundations of sport fencing for third stage students 2010.
- 4 - Fundamentals of Archery (bow and arrow) sport 2012.
- 5 - Nutrition and sports activity (dietary supplements - natural herbs - doping) 2013
- 6 - The basics of training fencing sport 2015.
- 7- Modern methodology in planning and training football 2017.
- 8 – Physical preparation of Fencing 2017.
- 9- Modern methodology in planning and training football 2019.

Third: Patents

- 1 - Patented device to develop the special force in the sport of fencing in 2015.
- 2 - A patent to manufacture a device to measure the compatibility and speed of motor response to athletes in 2016
- 3 - Patent holder manufacturing a device to measure the speed of visual response and accuracy of the movement of the foil stabbing (fencing) in 2018.

Fourth: Teaching in the university:

- 1- Sports training science to the postgraduate students (Masters + PhD) + First degree studies at Basra University and Baghdad University, department of Physical Education and Sports Science for Girls.
- 2 – Fencing for third stage at the University of Basra and the University of Baghdad department of Physical Education for Girls.
- 3 - Swimming for First Stage, University of Basra department of Physical Education.
- 4- IT model in the Department of Physical Education, University of Diyala.
- 5- Scientific Research model for third stage in the department of Physical Education and Sports Science for Girls, University of Baghdad.

Fifthly: International and local scientific conferences and seminars have been participated.

- Participated in (56) scientific conferences, researches in community service in Arabic and foreign countries such as (Philippines, Romania, Malaysia, India, Russia, Spain, Bulgaria, Turkey, China, America, Taiwan, Egypt, Kuwait, Tunisia, United Arab Emirates) as well as the local conferences in the Iraqi universities.

Sixth: Membership of local and international scientific communities.

- 1-Member of the Iraqi inventors Association 2019.
- 2- Member of the International Council for Sports Science - Sweden 2014.
- 3- member of the Arab Academy in London 2015.



- 4- Member of the editorial of Switzerland's international magazine in Sweden.
- 5- Member of the International Council of the Society of sport Sciences in Egypt 26-10-2011.
- 6- Member of the Research Evaluation Committee, The first researcher in the scientific conference in international publishing Helwan University 30-31 / 5/2012.
- 7- Member of the Committee of Research Evaluation of Motor Learning International Conference - University of Babylon - Sports Education 25-26-4-2011.
- 8- Chairman of one of the committees of evaluation of scientific research in the Conference of training sciences and physiology, Fourth International Conference, department of Physical Education, Basra University 3-4 / 12/2013.
- 9- Member of the postgraduate Studies Committee, department of Physical Education for Girls, University of Baghdad 2005 - 2008.
- 10- Member of the Research and Development Committee of the Central Iraqi Fencing Federation 2004 - 2005.
- 11- Member of the Committee for Curriculum Modernization and Academic Accreditation at the department.
- 12- Secretary Journal Editor of Contemporary Sports, department of Physical Education for Girls, University of Baghdad from 2009 -2011.
- 13- Secretary Editor of Lights of Hopefulness Journal, department of Physical Education for Girls University of Baghdad 1-6-2011.
- 14- Secretary of the first specialized conference on scientific research, Baghdad University department of Physical Education for girls 9-10 / 1/2013.

Seventh: Other scientific activities

- 1- Discussion of 49 master's and 35 doctoral dissertations in various Iraqi universities.
- 2 - Supervised (52) students (Master and PhD).
- 3- Published (123) researches for community service and sports sciences, in local and Arabic magazines, including:
 - a- published research in the first international journals in the journal of human sciences Farnush University of Russia 2012 pp124-139,
 - b- In the Journal of teaching methods in Spain.
 - c- In the Journal of Mathematical Sciences Sweden. Suisse University of Sweden has a certificate of university performance as a result
- 4- Participation in a training course for the quality of university performance - Baghdad University Continuing Education - 2010
- 5- Participation in the training course of admission system in postgraduate studies, University of Baghdad 2007.
- 6- Obtained the certificate of certified internal auditor for the quality of academic performance and academic accreditation 2015.
- 7- Participation in an international Arbitration course in Fencing, Iraqi Central Federation of fencing 2010.
- 8- Participate in the strategic planning session Continuing Education, Ministry of Higher Education Baghdad, 21-21 June 2012.
- 9- Participate as a lecturer in the training course for coaches of the Cross-ball Para Olympic Committee 26-5-2012.
- 10- Participated as a lecturer in the Arbitration Course for the refinement of Special Needs Trainers, Paralympic Ethnic Committee 24-8-2012.
- 11- English language proficiency.
12. Computer proficiency and the use of all office applications, as well as the statistical programs (SPSS)

Eight: Certificates of thanks and appreciation:

- Received the second prize in the Arab scientific competition for scientific research in Tunisia, 2011.
- Awarded a shield of creativity for Iraqi inventors. 2018
- Received 161 certificates of thanks and appreciation, including 2 from the Minister of Higher Education.
- Has received 48 certificates of appreciation from the deans of local sport departments, including 10 from foreign countries and 9 from Arabic countries.